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Vision  

ETT STARKARE SAMHÄLLE. ETT TRYGGARE VÄRNAMO.  

Övergripande mål 

Arbete och attraktivitet: ”Värnamo kommuns verksamheter ska ansvarsfullt arbeta för att 
främja ett hållbart arbetsliv och skapa en attraktivitet i kommunen”.  

 

Ansvar för kommande generationer; ”Verksamheten i Värnamo Kommun ska på̊ ett 
meningsfullt och långsiktigt hållbart sätt främja trygg och skapande miljö̈”.  

 

Pålitlig välfärd och samhällsservice; ”Verksamheten i Värnamo Kommun ska på̊ ett 
ansvarsfullt och hållbart sätt möta alla sina medborgare”. 

 

Kommunstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att konkretisera sitt arbete för att nå dessa 
mål. Redovisas till kommunstyrelsen senast i november 2021. 

 

Prioriterade områden 

För Socialdemokraterna är prioriterade områden i budgeten trygghet, välfärd, barn och 

unga, personal, attraktivitet och miljö. Varje område innefattar flera delar av kommunens 

verksamheter, allt ifrån kulturverksamhet till bostadsbyggnation och värdegrundsarbete, 

som gemensamt skapar en helhet.  

 

Vägledande grunder och principer 

Den socialdemokratiska kampen är i grund och botten en kamp mot orättvisor. Att tryggt 

möta framtiden i gemenskap ställer krav på̊ goda ekonomiska, humana, sociala och 

naturmässiga resurser att hushålla med för att aktivt och strategiskt arbeta bort orättvisor. 

Grundförutsättningarna för en framåtsträvande välfärdspolitik är just förhållningen till och 

fördelningen av resurser; ekonomisk stabilitet, hög sysselsättning och kontroll över 
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kommunens sätt att använda pengarna är avgörande. Ekonomisk hållbarhet ställer krav på̊ 

långsiktighet, och ordning och reda.  

För att säkra att kommunens verksamheter bedrivs effektivt och att alla de olika 

verksamheterna drar åt ett och samma håll, är det av största vikt att man ständigt arbetar 

med målstyrningsprocessen och kvalitetsuppföljningen i kommunens förvaltningar.  

 

Budgetförutsättningar 

Socialdemokraternas fristående och fullt finansierade budgetförslag för 2022–2024 utgår 

ifrån samma material som kommunens Ekonomiavdelning tagit fram och som presenterades 

på budgetberedningen. Socialdemokraterna väljer dock att lägga en budget utifrån 

prognosen som Regeringen presenterat. 

 Året 2021 har likt året tidigare varit ett speciellt år där den globala Corona pandemin har 

påverkat vårt samhälle både ekonomiskt, socialt och framför allt hälsomässigt. 

Socialdemokraterna i Värnamo har välkomnat vaccinationerna mot Covid-19 som vi tror 

kommer att bidra till ett mer öppet samhälle likt det vi hade innan pandemin bröt ut. Med 

det sagt så tror vi dock att budgetåret 2022 delvis kommer att fortsätta påverkas av Corona 

pandemin och dess konsekvenser. Vi utgår dock ifrån att den Socialdemokratiskt ledda 

Regeringen kommer att fortsätta stödja kommuner och regioner i deras arbete med 

pandemin även när massvaccinationen är slutförd.   

 

Vi välkomnar också de historiska välfärdssatsningarna, särskilt inom äldreomsorgen samt för 

barn och unga, som den Socialdemokratiskt ledda Regeringen har lagt på kommuner och 

regioner. Med detta sagt kan man även här konstatera att det är skillnad på vilket parti som 

leder Regeringen och därmed vilket stöd som ges kommuner och regioner i deras 

välfärdsuppdrag.  

Vi föreslår ingen ändring av skattesatsen och full löneutveckling samt pensioner ingår i vår 

beräkning. Skatteinkomster, statsbidrag, inkomst- och kostnadsutjämning mm är helt enligt 

de siffror som Ekonomiavdelningen har tagit fram i sina analyser.  
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Befolkningsutvecklingen har modifierats och går inte längre i enlighet med den prognos som 

kommunens Utvecklingsavdelning har presenterat då vi bevisligen inte har fått den 

befolkningsutveckling som var förväntad för år 2020 och inte heller år 2021, och 

omständigheterna kan bl. a. bero på den pandemiska utveckling som Covid-19 orsakar. Vi 

välkomnar givetvis högre befolkningsprognos men utgår i nuläget ifrån att det för år 2022 

kommer att öka med 104 personer.   

 

Driftbudget med resultaträkning 

Socialdemokraterna har som finansiellt mål 2,5% av det totala ekonomiska resultatet. I det 

fristående och fullt finansierade budgetförslaget som Socialdemokraterna lägger fram ligger 

det ekonomiska resultatet på 2,6% i genomsnitt för perioden 2022–2024. För att möta de 

investeringsutmaningar som framtiden bär med sig bör nettodriftkostnadens resultat inte 

understiga 2,5 % för att undvika att enbart låna upp ekonomiska medel till framtida 

investeringar.   

I vårt budgetförslag kompenseras nämnderna helt för de kostnader som uppstår vid 

nödvändiga behov av nya lokaler. Avdrag görs för återlämnade lokaler. Vår utgångspunkt är 

att kommunens egna lokaler (inkluderande bolagens) skall nyttjas givetvis i första hand och 

att externa lokaler hyrs endast i undantagsfall för permanent verksamhet. Äskanden ifrån 

samtliga nämnder som lagt i budgetberedningen finns inplanerade i budgeten och förväntas 

bifallas.  

Vi påminner också samtliga nämnders förvaltningar om att noga följa tillgången till olika 

externa bidrag som kan finansiera eller medfinansiera pågående verksamhet eller nya 

projekt. Vi vill också påminna nämndernas förvaltningar att särskilt följa tillgången till 

delfinansiering via EU-projekt då det inte enbart medför finansiering utan även värdefullt 

erfarenhetsutbyte av andra verksamheter som av Socialdemokraterna ses som ett mervärde 

för kommunen.  
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 Årsbudget  Budget    Plan Plan  

Belopp i tkr 2021 2022   2023 2024  

Verksamhetens nettokostnad (omvänt tecken) -2 073 515  -2 140 122    -2 205 544  -2 271 728   

Skatteintäkter  1 699 524  1 791 175    1 852 075  1 907 638   

Kommunalekonomisk utjämning och kommunal 
fastighetsavgift 430 650  420 952    404 301  413 676   

Finansiella intäkter 10 150  10 250    10 350  8 950   

Finansiella kostnader -5 961  -6 617    -8 180  -10 108   

ÅRETS RESULTAT  60 848  75 638    53 002  48 428   
             

 

Investeringsbudget 

Kommunens investeringsbehov fortsätter att öka i takt med att kommunen växer och vill 

växa. Det är positivt att kommunen arbetar med att attrahera till sig fler invånare men det är 

viktigt att komma ihåg att det med fler invånare också följer behov av bl. a fler bostäder, 

skolor, förskolor, trygghetsboenden, idrottslokaler och mötesplatser. Detta innebär att 

många investeringar som är kopplade till fastighetsbygge/renovering inte kan skjutas fram 

då behovet finns redan idag.  

Utöver dessa investeringar så ökar också behovet av IT-investeringar för att klara av den 

digitalisering som medborgarna liksom medarbetare förväntar sig av kommunen, men också 

för att hänga med i tiden och inte ligga flera steg efter i digitaliseringsutvecklingen. Här 

påminner vi om en genomtänkt plan för hur digitaliseringen ska effektivisera kommunens 

arbete i olika verksamheter och att en dialog förs med IT-avdelningen för 

förvaltningssamverkan och ’smart nyttjande’.  

Bristen av träffsäkerhet i planering för investeringar skapar ett eftersläp och planerad 

investeringsvolym fortsätter att ligga högre än vad som är praktiskt genomförbart. Vi har i 

budgetförslag för år 2020 samt 2021 lagt ett uppdrag åt Ekonomiavdelningen att 
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tillsammans med samtliga förvaltningar göra en genomlysning av vad som praktiskt är 

möjligt att genomföra och återkomma med en mer sanerad investeringsplan. Alliansen har 

tagit till sig detta och Kommunstyrelsen har under året 2020 samt 2021 gett Tekniska 

utskottet i uppdrag att titta på investeringsbudgeten och sett över budgetbeloppen. Här 

behöver dock göras mer.  

Vi är medvetna om att det aldrig kommer gå att pricka rätt helt och hållet men kommunen 

behöver definitivt bli bättre på träffsäkerheten då detta i stor grad påverkar den finansiella 

planeringen och kostnaden. Här ser vi att samverkan mellan Tekniska förvaltningen, 

Samhällsbyggnads förvaltningen, Upphandlingsavdelningen samt Mark och exploatering är 

avgörande för ett lyckat investeringsarbete.    

Det finns en del skolor på landsbygden med lågt elevantal som resulterar i ”dyra” lokaler 

vilket tyder på en stark urbanisering. Socialdemokraterna vill trots detta inte föreslå en 

nedläggning av någon skola så länge man kan erbjuda bra skoltider med kompetent och 

kunnig pedagogisk personal. Hela kommunen ska leva!  

 I det Socialdemokratiska budgetförslaget har följande ändringar gjorts:  

• Exploateringssumma av Södra Ljusseveka är borttaget på 5 000 000kr för år 2022 

respektive 15 000 000kr för år 2023 då Socialdemokraterna inte vill bygga bostäder 

på Prostsjöområdet.  

• Under Tekniska utskottets avdelning för Gata/Park är projektet ”Karlsdal, väg i 

bostadsområde” med 800 000kr för år 2022 borttaget liksom ”Prostsjön, 

trafikåtgärder” med 5 000 000kr för år 2023, då Socialdemokraterna inte vill bygga 

bostäder på Karlsdalområdet eller Prostsjöområdet och ser därför inte att behovet 

att nya vägnät skapas i något av områdena.   

• Kulturnämndens satsning på biblioteksfilialer flyttas fram och genomförandet 

förkortas. Socialdemokraternas förslag är att för år 2022 avsätta 1 750 000kr, för år 

2023 avsätta 1 750 000kr, samt får år 2024 avsätta 1 500 000kr.  

• Socialdemokraterna vill också tidigarelägga satsningen Konstsnö i Borgen till år 2022 

samt tidigarelägga byte av sarg och plexiglas i Rydaholms ishall samt Cykelparkering 

som vi anser vara en bidragande attraktivitets- och hållbarhetsfaktor.  
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• Socialdemokraterna tar också bort avsatt medel för ny bassängyta då vi vill att 

kommunen bygger en ny simhall. 

• Ny satsning presenteras också i form av inomhusskatepark, dock planeras utredning 

till år 2023 men vi ser gärna att den startar tidigare i mån av kapacitet.   

I vårt förslag till budget anger vi en ram för de olika åren respektive 

förvaltningar/avdelningar. Detta förhållningssätt med ett utökat ”ramtänk” innebär en 

flexibilitet i genomförandet av planeringen och man blir inte heller låst vid förskjutning i tid 

på grund av olika omständigheter exempelvis överklaganden av detaljplaner.  

 

  Investeringsbudget 2022, investeringsplan 2023-2026  

Belopp i tkr 2022 2023 2024 2025 2026  

             

Tekniska utskottet 284 296 362 570 427 844 150 920 105 720  
          

Barn- och utbildningsnämnd 17 309 22 845 22 470 19 080 23 260  
          

Omsorgsnämnd 10 170 9 720 8 190 12 160 9 160  
          

Medborgarnämnd 2 765 1 765 1 265 1 265 1 265  
          

Samhällsbyggnadsnämnd 7 595 1 070 2 795 4 670 5 535  
          

Kulturnämnd 3 323 3 525 3 300 1 800 1 800  
          

Servicenämnd 16 733 14 577 8 800 8 080 5 415  

          

Kommunstyrelse/Campus 455 810 630 455 810  
          

Kommunstyrelse/Kommunledningsförvaltning 4 345 3 980 3 800 3 600 3 650  

             

             

SUMMA Skattefinansierad verksamhet 346 991 420 862 479 094 202 030 156 615  

       

Avgiftsfinansierad verksamhet och hållbarhet 

Liksom tidigare vill vi påpeka att hela verksamheten är avgiftsfinansierad och därför är det 

också viktigt att inte låta kostnaderna sticka iväg då kommunen redan idag har en hög 
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avgiftsnivå. Hela denna investering i vatten- och avloppsanläggningarna innebär ju också en 

stor satsning för att säkra miljön från föroreningar. Rent vatten är vårt viktigaste livsmedel. 

Respekten och kunskapen om vatten och avlopp behöver arbetas med och höjas i hela 

kommunen.  

Gällande investeringar i vatten och avlopp, anger vi också en ram. Det finns en långsiktig 

plan för upprustning av ledningarna och plan för reningsverk samt behov av utredning av 

reservvattentäkt vilket är viktigt för att säkra vattentillgången för våra invånare. Vår budget 

innebär en anpassning av möjligt genomförande liksom i uppdraget till övriga nämnder av 

pågående investeringsplaner, utan att peka ut specifika objekt. Vi ser att förnyelse och 

underhåll görs på det mest effektiva sätt, både gällande resurser och medel, men även med 

hänsyn till miljö. Vi beräknar en genomsnittlig anslutningsintäkt på 9 miljoner per år.  

 

Uppdrag till nämnder och styrelser 

Arbete och attraktivitet 

Samtliga nämnder och styrelser. 

Arbete och attraktivitet; ”Värnamo kommuns verksamheter ska ansvarsfullt arbeta för att 

främja ett hållbart arbetsliv och skapa en attraktivitet i kommunen”. 

En grundförutsättning för trygghet är att man kan vara självförsörjande. Att ha ett arbete, en 

meningsfull fritid och möjligheten att påverka riktningen i sitt liv är grunden för framtidstro 

och trygghet. Utbildning är förutsättningen för arbete.  Vi kan konstatera att Värnamo 

kommun på grund av sitt geografiska läge och utvecklade infrastruktur har en fördel för att 

behålla och utveckla sitt geografiska arbetsmarknadsområde liksom kommunens egen 

personalförsörjning. För kommunens överlevnad, utveckling och konkurrenskraft är det 

avgörande att ha kompetenta medarbetare och att den kompetens som finns tas tillvara på 

bästa sätt, och att kommunen är en attraktiv kommun som man vill bo, arbeta och verka i.  
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Våra förslag i driftbudgeten 

För att stimulera unga människor att söka sig till efterfrågade utbildningar anser vi att 

branschdagar ska ordnas i samband med att det är dags för unga att välja vidareutbildning. 

Vuxenutbildningen fyller här en roll även för dem som önskar eller behöver byta yrkesbana. 

Alla ungdomar som söker feriejobb hos kommunen ska erbjudas detta inklusive lämplig 

information om vad Värnamo Kommun ansvarar för och jobbar med. Kommunstyrelsen har 

ett särskilt uppdrag att jobba med ovanstående aktiviteter.  

1 000 000 kr satsas på Ungdomarna inklusive ungdomssamordnaren för att möta det 

demokratiunderskott som finns bland de unga och för att stärka kommunens arbete med 

barnkonventionen. Vi vill se att barn och unga involveras i frågor som inte är traditionella för 

målgruppen samt att kommunen medvetet arbetar med att skapa aktiva 

samhällsmedborgare bland ungdomarna genom att involvera dem i förankringsarbetet och 

här ser vi att barnkonventionen är rätt verktyg för att komma i mål.     

Nya pengar avsätts till kompetensutveckling av medarbetare och ledning inom Omsorgen för 

att hantera schemaläggning i en heltidskultur där målet är att ta bort delade turer, långa 

helger och varannan helg. Vi fortsätter också med anslag till Campus för att kunna 

genomföra ännu en sjuksköterskeutbildning samt förskollärarutbildning, något som främjar 

hela regionen och som säkerställer kompetensförsörjningen. 

Kompetensförsörjning och -utveckling av medarbetare inom nämndernas förvaltningar 

måste vi se mer av då kompetensbristen nu är ett faktum inom fler branscher. Vi vill se ett 

långsiktigt strategiskt arbete inom den lokala arbetsmarknads- och näringslivspolitiken. 

Särskilt vikt ska läggas på kommunens egna utmaningar av kompetensbrist och arbete med 

att långsiktigt säkerställa rekrytering av kompetent personal till framför allt 

kärnverksamheter, men även andra verksamheter som kommunen bedriver.  

Socialdemokraterna ger HR (personalavdelningen) uppdraget att göra en 

koncernövergripande effektivisering av ledningsorganisationen i samtliga förvaltningar och i 

samverkan med förvaltningarna för att skapa en mer horisontell organisation för delvis år 

2022 men framför allt för år 2023–2024.      
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Samhällsbyggnadsnämnden har fortsatt uppdrag att ta fram relevanta och strategiska 

underlag för de planer och detaljplaner som behövs för ett hållbart samhällsbygge. En viktig 

del i det arbetet är Fördjupad översiktsplan Värnamo Stad samt 

Trafikförsörjningsprogrammet. Låga konsultkostnader eftersträvas i samtliga nämnder även 

om kompetens går före.  

Våra förslag i investeringsbudget 

För att kunna växa och stärka arbetsmarknaden och attraktiviteten krävs funktionella och 

attraktiva tomter och en väl planerad infrastruktur. Mark för verksamheter finns ännu synligt 

både vid Sydsvenska krysset och i anslutning till våra fyra större samhällen i kommunen. 

Områden för bostäder samt egna hem är däremot mer komplicerat. I våra fyra samhällen 

finns mark sedan länge men i Värnamo stad saknas aktuella detaljplaner i den utsträckning 

som efterfrågas. Förtätning av centrum har pågått under flera år och lär fortsätta i några år 

till. Vi påminner igen om behovet av parkering och grönytor för rekreation, lek och klimat. 

Vi avsätter pengar för nya bostadsområden där vi vill se förskola, möjlig skola och planerat 

boende för en åldrande befolkning ska växa fram på områden som exempelvis 

Mossleområdet, Helmershus, Åminne och Bor. Här ser vi att planeringen av nästnästa skola 

ska påbörjas absolut som senast år 2023.  

En viktig miljö-, folkhälso-, och attraktivitetsfrågan är bra och trafiksäkra gång- och 

cykelvägar i hela kommunen. Ortssammanbindande sträckor anser vi också ska ha en bra 

och lättrampad beläggning. Trygga GC-vägar med rätt belysning vid övergångsställe och 

gator är mycket angeläget då rätt förutsättningar ska skapas för att hellre ta cykeln eller ta 

en promenad till arbete, skola eller på sin fritid. 

Det är viktigt att det finns god framförhållning, här ser vi ett behov av förbättring samtidigt 

som det är konfliktfyllt med nya områden. Den nya Översiktsplanen är viktig i detta tänk och 

vår förhoppning är att den nya Fördjupade översiktsplanen för Värnamo stad ska vara mer 

vågad, mer hållbar, mer strategisk, mer klimatsmart och miljöinriktad.   
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Socialdemokraterna vill också se en ny Simhall i kommunen och vill gärna att utredningen 

påbörjas under år 2022. Vi välkomnar också en utredning om ny Arenastad och föreslår att 

Prostsjöområdet/ Södra Ljusseveka skall omvandlas till ett rekreationsområde och inte ett 

bostadsområde. Vårt förslag är att samla flera idrottsgrenar just där.  

Ett riktigt kulturliv är också något som Socialdemokraterna månar om och vår mening är att 

kulturen ska spridas i hela kommunen. Vi vill därför påbörja arbetet med 

Bybibblan/biblioteksfilialerna ute i kommunens mindre orter redan år 2022 där vi förväntar 

oss ett genomförande på max 3 år.   

Ansvar för kommande generationer 

Samtliga nämnder och styrelser.  

Ansvar för kommande generationer; Verksamheten i Värnamo Kommun ska på̊ ett 

meningsfullt och långsiktigt hållbart sätt främja trygg och skapande miljö 

Förutom den sociala och ekonomiska aspekten av hållbarhet, som vi förväntar oss att 

samtliga nämnder har i sina bedömningar och beslut, vill vi också att klimat- och 

miljöaspekten är en av utgångspunkterna i kommunens verksamheter.  

Vi förväntar oss att Servicenämnden aktivt fortsätter att arbeta med matsvinnet och letar 

nya smarta lösningar för att kommunen ska minska sitt matsvinn än mer. Vi utgår även i år 

ifrån att mark och exploatering, detaljplanering och byggnation genomförs på ett 

klimatsmart sätt med hänsyn till miljön, ekonomin och de sociala konsekvenserna av nya 

byggnationer.  

 

Våra förslag i driftbudget 

Vi anser att det måste finnas en jämlikhet för barn och unga i kommunen liksom i skolan. 

Oavsett vilken skola man går på så ska förutsättningarna finnas för en likvärdig och jämställd 

skola. Barn- och utbildningsnämnden administrerar den största delen av den kommunala 

budgeten och har ett mycket stort och viktigt uppdrag att bedriva en verksamhet som 

innebär trygg uppväxt och god utbildning. Alla barn har rätt att nå de kunskaper de behöver 
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för att gå vidare på gymnasium och i livet. Det är inte acceptabelt att kunskapskraven inte 

uppnås i en högre grad i alla kommunens grundskolor. Alla elever ska ha en chans och 

möjlighet vilket kan uppnås när pedagogisk personal ihop med kringpersonal i form av 

skolkuratorer, sköterskor och fritidsledare mm finns tillgängliga, och där övrig verksamhet 

fungerar väl på skolorna. 

Socialdemokraterna förstärker också Nattisverksamheten med 1 000 000 kr från och med år 

2022 och satsar också ytterligare 3 000 000 kr på att förtäta personalen inom barnomsorgen 

genom att ha en ’överanställning’ som kan gå in vid frånvaro av annan personal – på detta 

vis håller vi nere vikarieanställningar och barnen blir mer trygga när de ser ett känt ansikte. 

Vi har för avsikt att utöka antalet överanställningar på sikt men börjar med 5 tjänster till 

barnomsorgen som ska fördelas på 3 tjänster till Värnamo och 1 tjänst var till Östra 

respektive Västra sidan av kommunen.  

 Av de öronmärkta statsbidragen väntar vi oss att förstärkningar sker inom skolans värld i 

linje med statsbidragets syfte. Nämnden har också kravet på̊ sig att söka alla bidrag som går 

att söka för att förstärka sin verksamhet och samfinansiera möjliga projekt. 

Det är inte OK att allt fler unga idag drabbas av psykisk ohälsa som riskerar att skapa 

problem för resten av livet. Vi har inte råd med detta om vi ska klara framtidens 

arbetsmarknadsutmaningar. Här förväntar vi oss att nämndens förvaltning samverkar med 

andra relevanta nämnders förvaltningar och externa aktörer med eleven i centrum. Har man 

kört fast i gamla hjulspår så förväntar vi oss att man tar ett omtag i samverkansmöjligheter 

och förstärker kontakten med relevanta aktörer utifrån elevens behov och inte tvärtom.   

För Socialdemokraterna är det viktigt att barn och unga kan vara en aktiv del av samhället 

men också att deras möjlighet att påverka samhällsutvecklingen i kommunen förstärks. Vi 

satsar därför 1 000 000kr på ungdomar inklusive en ungdomssamordnare/lots eller liknande.   

Ett rikligt kultur- och fritidsutbud är en viktig del för en attraktiv kommun men lika viktig är 

en god folkhälsan och folkbildning. Trots Covid-19 kan vi konstatera att Vandalorum och 

Gummifabriken delvis har kunnat bedriva sin verksamhet men vi ser också att det är 

nödvändigt att säkra och stärka upp kultur- och fritidsutbudet i hela kommunen. 
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Socialdemokraterna ger därför Kulturnämnden i uppdrag att samordna arbetet med 

åtgärdsförslag för att uppnå en större spridning av kulturverksamhet i hela kommunen.    

Luftkvaliteten i förskole- och skollokaler brukar mätas då och då, och åtgärder skall i 

samband med detta tas fram. Eftersom vi märkt att tendensen finns i vissa skolor att fler och 

fler elever sitter i samma rum, finns det all anledning att under 2022–2023 följa upp 

luftkvaliteten i samtliga lokaler och åtgärda där det behövs. Kvaliteten på luften påverkar 

arbetsmiljö, hälsa och studieresultat.  

Servicenämnden hanterar all matlagning till omsorg, förskola och skola, och många kök är 

redan färdigrenoverade eller är under renovering/ombyggnad. Ett strategiskt arbete måste 

ständigt pågå inom organisationen så att kunskap, kompetens och rekrytering håller en väl 

fungerande nivå. Samverkan med de nämnder/förvaltningar som tar emot tjänsten måste 

fungera väl, vi är en och samma kommun som finansieras med samma skattepengar och 

samarbetet måste intensifieras. Kosten är en jätteviktig del i skolans lärande och omsorgens 

välbefinnande. Här ser vi gärna att arbetet intensifieras.  

Värnamo kommun upphandlar livsmedel för tiotals miljoner kronor varje år. Enligt tagna 

beslut skall klimat- och miljöhänsyn tas, andelen närodlad livsmedel ska öka liksom 

ekologiskt utbud. Dock uppnås inte målen alltid och innebär att detta arbete måste 

intensifieras. Vi anser att det krävs mer än ett beloppstillägg för att nå målen. Vi förväntar 

oss att andelen ökar och att matsvinnet ständigt minskar. Sker inte detta måste en skarp 

åtgärdsplan tas fram.  

All upphandling i Värnamo Kommun ska göras via Upphandlingsnämnden. Vi upprepar vårt 

krav på att upphandlingen ska ställa krav på god ordning och reda hos leverantörerna, 

punkter som anges i kollektivavtal och berörd lagstiftning skall uppfyllas, och upphandlingen 

ska medverka till en schysst konkurrens. Under åren har det blivit allt tydligare att behov 

finns av att förstärka beställarkompetensen samt att upphandling i samverkan med andra är 

positivt. Vi vill därför förstärka nämndens förvaltning med ytterligare en upphandlartjänst 

och tillför därför 1 300 000 kr för detta.  

 

Våra förslag i investeringsbudgeten 
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Vi uppskattar att det under den här mandatperioden äntligen finns enighet om att öka 

takten och framtagande av detaljplaner och lämpliga markanvisningar. Kommunens 

byggnationer av bostäder, grundskolor och förskolor är eftersatta vilket resulterar i de höga 

investeringsvolymenarna som samtidigt inte är realistiska att genomföra. Därför måste 

kommunens investeringsbudget följas noga och förmodligen ses över även inför budgetåret 

2023.   

Flexibelt nyttjande av kommunens lokaler skall alltid prövas. Förutom att skollokaler är 

viktiga för barn och ungas inlärning och hälsa, är en bra skola och förskola många gånger en 

avgörande faktor för nya människor att flytta in, en attraktivitet i sig.  

Förutom att ersätta lägenhetsförskolor och andra tillfälliga byggnader, behövs nya förskolor 

byggas för att tillgodose det efterfrågade behovet. Det behövs också̊ fler förskolor för att 

minska antal barn i barngrupperna, vi välkomnar de nya byggnationerna men påminner om 

nästnästa förskola. Förskolan är en viktig funktion och verksamheten mår inte väl av 

tillfälliga lösningar. Giftfria lokaler och pedagogiska utemiljöer är bra för barnen liksom 

arbetsmiljön för personalen.  

Likaså finns det idag tillfälliga lokaler med skolverksamhet i en omfattning som egentligen 

motsvarar en helt ny skola. Ökad inflyttning är positivt samt innebär högre tryck på̊ både 

förskola och skola. Vi ser med glädje på att nya grundskolor och förskolor byggs och vill 

gärna i framtiden se att de byggs i takt med att befolkningen ökar så kommunen slipper ligga 

efter och ha konstant växtvärk. När det gäller skolinvesteringar så som i Bredaryd, Kärda, 

Rörstorpsskolan, Finnvedens Gymnasium är vi helt överens med vad som anges i 

budgetunderlaget för investeringar och önskar en smidig och effektiv process. 

  

En god och pålitlig samhällsservice 

Samtliga nämnder och styrelser 
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En god och pålitlig samhällsservice; Verksamheten i Värnamo Kommun ska på ett 
ansvarsfullt och hållbart sätt möta medborgarna 

En god och pålitlig samhällsservice kräver att samtliga nämnder och förvaltningar sköter sitt 

uppdrag på ett kreativt, effektivt och korrekt sätt. Bemötandet är avgörande! Fokus ska vara 

på dem som vi finns till för och inte tvärtom. Vi anser att mycket av detta redan finns i 

organisationen, men samtidigt är det viktigt att konstant utvärdera, analysera och förbättra. 

Samverkan inom kommunen och kommunkoncernen är ett självklart krav från 

Socialdemokraterna, liksom att söka samarbetspartner och relevanta externa bidrag för 

medfinansiering och erfarenhetsökning.  

Våra förslag i driftbudgeten 

Servicenämndens verksamhet fortsätter att utökas och flera utmaningar vilar på nämnden. 

Samtidigt är funktionerna en viktig del för att det interna arbetet skall kunna fungera 

smidigt. Vi har inte utökat Servicenämndens ram något förutom planerade budgetsatsningar 

från förvaltningen. Däremot påminner vi att nämnden bör äska pengar ur Medel för 

verksamhetsutveckling och kompetensutveckling för kompetenshöjning av vikarier liksom 

ordinarie personal. Vi vill att vikarien får större kunskap, vana av rutiner och system samt blir 

mer delaktig i verksamheten. Vi vill också att samverkan med relevanta förvaltningar 

förstärks så att Bemanningsenheten blir mer fungerande och mer nyttjad i kommunen.  

 

Samhällsbyggnadsnämnden tilldelas en ramökning på 500 000kr för förstärkning vid 

livräddning med båt även bland deltidsbrandmän. Vi ser att det är viktigt att livräddning med 

båt fungerar i hela kommunen och att utbildning och material finns att tillgå.  

  

Kommunen åläggs det yttersta ansvaret att ge det stöd och den hjälp som behövs. 

Omsorgsnämnden och Medborgarnämnden har uppdraget att genomföra detta. Till sitt 

förfogande finns kunnig och kompetent personal, lokaler, pengar och andra resurser.  

Omsorgsnämnden har en stor del av budgeten och ändå finns potential för fler förbättringar. 

En omsorg med hög kvalitet gynnas av att ha fler personal på plats i arbetet, personal som 

kan teknik och system, känner omsorgstagare samt löpande kan kompetensutveckla sig. Vi 
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har tidigare också pekat på behovet av kompetensen ”fritidsledare” både inom 

äldreomsorgen som inom funktionshinderomsorgen. Då Regeringen har tillskjutit nämnden 

14 200 000kr genom ett permanent statsbidrag för att stärka äldreomsorgen för r 2021 

anser vi att en hel del pengar ska användas för att utveckla verksamheten kring brukarnas 

breda behov. Äldreomsorgen, liksom funktionshinderomsorgen, ska vara så mycket mer än 

hjälp med basala rutiner. Vi finns till för våra brukar och deras behov – de finns inte till för 

att fylla ut våra system.  

 

Omsorgsnämnden, och Barn- och utbildningsnämnden, får i uppdrag att arbeta med god 

schemaläggning för att ro heltidsresan i hamn och samtidigt minska sjukfrånvaron. Via 

arbetet med heltidsresan anser vi också att båda dessa kan minska mertid och övertid till 

förmån för fler tillsvidare anställda kunniga medarbetare. Omsorgsnämnden får liksom 

andra nämnder också i uppdrag att tillsammans med HR se över ledningsorganisationen för 

en mer horisontell, smidigare och hälsosammare organisation. 

Medborgarnämnden har via sin förvaltning gjort en effektiviseringsresa i sin organisation 

trots stora utmaningar i högt tryck på efterfrågade tjänster, inte tillräckligt funktionella 

lokaler och med bristen på utbildade socionomer som märkts i hela landet och kan ställa till 

det i rekryteringar. Mycket kan man kalla en förbättringsresa, men inte allt.  

Det förebyggande arbetet är A och O, och mycket behöver ske i samverkan med andra 

organisationer, med kommunens egna förvaltningar och med andra kommuner. Vi är 

medvetna om att ekonomin minst sagt är ansträngd. Verksamheten kommer vi fortsätta att 

följa noga och i budgetförslaget för 2022 så vill vi utöka Medborgarnämndens ram med 

5 000 000kr där vi anser att pengarna särskilt ska användas för förebyggande arbete där det 

behövs men också att Medborgarnämnden får i uppdrag att upprätta en strategi för 

kommunen som helhet att arbeta med Hedersrelaterat våld. Statsbidrag finns att söka för 

bl.a. stöd till socialtjänsten i arbete med psykisk ohälsa, förebyggande av våld i nära 

relationer, etc.  

Vi ser också att det är viktigt att alla de mellan 0–19 år som vill gå på någon av Kulturskolans 

kurser ska kunna göra det utan att socio-ekonomiska omständigheter står i vägen. Vi föreslår 

därför en halvering av kursavgifterna för barn och unga som ett steg mot en totalt avgiftsfri 
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Kulturskola för den här målgruppen och återkommer med ytterligare avgiftssänkning i nästa 

års budget. 

   

Våra förslag i investeringsbudgeten 

Byggnader och lokaler skall främja den kommunala verksamheten och vara funktionella för 

verksamheten som bedrivs. Väl anpassade lokaler med god ventilation medverkar till god 

arbetsmiljö. Arbetsplatserna skall vara hållbara och ergonomiska. Detta ska ständigt arbetas 

med i samtliga nämnder och styrelser.  

Räddningstjänsten i Bor är i behov av bättre lokaler på̊ sikt eftersom vi fortfarande anser att 

det är en fördel att ha en deltidsstyrka i Bor. En ny station är framflyttad då man hittat en 

lösning gällande ombyggnation ihop med hyresvärden och skrivit kontrakt på längre sikt. 

Beroende på dragningen och färdigställande av förbifart Bor, samt den nuvarande lösningen, 

avvaktar vi att reservera ett belopp för en ny station i denna budget.  

Blandat bostadsbyggandet ska finnas och takten måste öka. I vårt förslag lägger vi fram nya 

Trygghetsboenden men skickar samtidigt en påminnelse till Kommunstyrelsen att driva 

frågan i bolaget.   

I dagsläget finns pengar avsatt i investeringsbudgeten för en renovering av Viadukten. Vi 

anser att det behövs en ny lösning för funktionen som Viadukten har haft under alla dessa 

år. Vi låter summan stå kvar eftersom denna punkt varit med under många år. Men det är 

dags att sätta ner foten och se hur man kan lösa trafiksituationen inkl. Viaduktens framtid!  

 

Sammanfattning 

Den här fullt finansierade och fristående budgeten är ett alternativt till det förslag som 

Alliansen går fram med. Dokumentet innehåller områden som är avgörande för Värnamo 

kommuns framtid, utveckling och välfärdslöfte.  
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Vi fortsätter att investera i skolor, förskolor, nya bostads- och verksamhetsområden, 

infrastruktur och mötesplatser. Vi fortsätter att satsa på kompetensutveckling, 

demokratiutveckling för barn och unga, heltidsresans genomförande och borttagande av 

delade turer/långa helger/varannan helg inom omsorgen, samt vill vi göra en genomlysning 

av ledningsorganisationen för en mer horisontell organisation samt trycker på för minskat 

sjukskrivningstal.  

Vi påminner om vikten av ledning och styrning men också ordning och reda i kommunens 

finanser och andra resurser. Det här förslaget kommer att bidra till en ännu bättre Värnamo 

kommun.  

3 juni 2021 

Socialdemokraterna i Värnamo kommun,  

genom  

Azra Muranovic, Bo Svedberg, Anette Myrvold, Susanne Andersson, och 

Mikael Andersson, Matilda Kauppinen, Britt-Marie Sellén Nilsson, Anders Jansson, Åke 
Wilhelmsson, Senada Besic, Vivi-anne Roos, Tero Väisänen, samt  

kommunfullmäktigegruppen. 
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Yrkanden från den Socialdemokratiska gruppen 
 

1.          Bifall till Socialdemokraternas förslag på vision och övergripande mål.  

 
Uppdrag till nämnder och styrelser: 

 

2. att Barn- och utbildningsnämnden tilldelas 3 000 000kr årligen från och med 2022  

för att förstärka de personella resurserna inom barnomsorgen.  

  

3. att  Avgifter för Kulturskolans kurser för barn och unga upp till och med 19  

år halveras från och med 2022, samt  

att det i Barn- och utbildningsnämndens ram tillförs 400 000kr årligen från och 

med 2022.  

 

4. att    Nattisverksamheten förstärks med 1 000 000kr årligen från och med 2022.  

 

 

5. att  3 000 000 kr avsätts från och med 2022 till Omsorgsnämnden för arbetet med

 ny hållbar schemaläggning, samt,  

att personalrepresentanter väljs som tillsammans med chefer och administration 

genomgår utbildning på arbetstid av schemaläggning i en heltidskultur, och 

att uppdra Omsorgsnämnden att arbeta fram metoder för strategisk och hållbar 

schemaläggning som avvecklar delade turer, långa helger och varannan helg.  

 

 

6. att Medborgarnämnden tilldelas en total ramökning på 5 000 000 kr från och  

med 2022 för att kunna möta de utmaningar som finns samt för att kunna 

arbeta med förebyggande insatser i syfte att minska riskerna för kriminalitet 

och utanförskap, 

att  3 000 000 kr av de totala 7 000 000kr används till förebyggande arbete enligt 
Medborgarnämndens bedömning, samt  

att 2 000 000 kr öronmärks för arbetet med våld i nära relation och 
hedersrelaterat våld.  

 
 

7. att uppdra till Kommunstyrelsen att ge HR-avdelningen i uppdrag att göra  

en koncernövergripande effektivisering av ledningsorganisationen av och i 

samverkan med samtliga förvaltningar för att skapa en mer horisontell 

organisation.   

 

 

8. att uppdra till Servicenämnden att göra en sammanställning av de it-relaterade  
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investeringarna (2020-2022), vilken grad av samordning som har uppnåtts samt 

vilken investeringsvolym som blev utfallet och hur driftkostnaderna förväntas 

se ut, samt 

att    Servicenämnden presenterar vilken effektiviseringsgrad som uppnås i  
kommunkoncernen med ett ’smart arbetssätt’ genom digitalisering. 
Uppföljning presenteras i Kommunfullmäktige senast mars 2022.  
 

 

9. att  uppdra till Kulturnämnden att samordna arbetet med åtgärdsförslag för  

att uppnå en större spridning av kulturverksamhet i hela kommunen. Redovisas 

senast i kommunstyrelsen i mars 2022.   

 

10. att uppdra till Kommunstyrelsen att ta fram ett ungdomspolitiskt program  

och måldokument som förs in i målstyrningsprocessen,  

att 1 000 000 kr avsätts årligen från och med 2022 för arbetet med ungdomspolitik 
och samordning av barn och ungas intresse i kommunen, samt 

att    Kommunstyrelsen ger Utvecklingsavdelning i uppdrag att starta igång  

arbetet med en kommunövergripande policy för hur barnkonventionen ska 

förverkligas i praktiken samt hur arbetet ska utvärderas, uppföljning redovisas i 

kommunfullmäktige senast i maj 2022.   

 

11.  att  Kommunstyrelsens budgetram utökas med 1 300 000 kr årligen från och  

med 2022 för att förstärka upphandlingsavdelningen med ytterligare 

upphandlare.   

 

12. att    500 000kr tilldelas Samhällsbyggnadsnämnden för material och utbildning vid  

livräddning med båt.  

 
13. att  Tekniska utskottet påbörjar en utredning och eventuell projektering av ny     

Simhall i Värnamo kommun, samt 

              att  Tekniska utskottet tilldelas 5 000 000kr för det arbetet ur  
investeringsbudgeten.  

 

14.  att    I övrigt bifalla Socialdemokraternas förslag på investeringsbudget   
    2022–2024 inklusive plan.  
 

15.  att  I övrigt bifalla Socialdemokraternas förslag på driftbudget för åren  

   2022–2024.  

 


